
 

1 

 

P r o t o k ó ł   Nr  XIII/19 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu  28  listopada   2019 roku,   w     sali    zamkowej, pod przewodnictwem 

pana Romualda REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego  Rady Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 1000  -  1240. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji  - zgodnie z załączoną  listą obecności -

uczestniczy  20  radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI -  Zastępca Burmistrza Miasta  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta  

Pan Jakub ZIĘTY -  Radca prawny Urzędu Miasta 

Pan Witold BARCIKOWSKI – Komendant Powiatowy Policji 

Pan Leszek GÓRALSKI – Komendant Powiatowy PSP 

Prezesi spółek miejskich 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący Zarządów Osiedli  

Mieszkańcy Miasta 

Przedstawiciele lokalnych mediów   

 

 

  

Przebieg sesji 

Pkt 1 

        

 Pan Romuald REMISZEWSKI  - Przewodniczący Rady  otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność, powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję za 

pośrednictwem elektronicznych środków masowego przekazu. 

 

Ad. pkt 2. 

Zmiany w porządku dziennym sesji : 
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Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się do radnych czy są jakieś wnioski w sprawie 

zmiany porządku obrad. 

Nie zgłoszono żadnych wniosków, wobec czego Rada Miasta będzie obradowała zgodnie 

z przedłożonym porządkiem obrad poinformował Przewodniczący Rady. 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów  z  X, XI i  XII sesji. 

4. Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2020 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/107/15 Rady Miasta Działdowo z dnia 

30 listopada 2015 roku w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt        

w Dziennym Domu „Senior-WIGOR” w Działdowie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                

w schronisku dla osób bezdomnych lub w schroniskach dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy-Miasto Działdowo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 3/2019 Ogólnego Zebrania Mieszkańców 

Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia nieważności § 3 uchwały nr 4/2019 Ogólnego 

Zebrania Mieszkańców Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia nieważności § 4 uchwały nr 5/2019 Ogólnego 

Zebrania Mieszkańców Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. 

16. Informacja w sprawie podatku rolnego i leśnego na 2020 rok. 

17. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy-Miasto Działdowo za rok szkolny 

2018/2019. 
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18. Informacja z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych składanych przez osoby 

zobowiązane do ich złożenia na podstawie art. 24 h ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.          

o samorządzie gminnym.  

19.  Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3. 

 

Przyjęcie protokołów  z X, XI i XII  sesji  

 

 

               Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły z X, XI i XII sesji zostały 

sporządzone i były do wglądu  w Biurze Rady. Czy są uwagi do protokołów?  

Przewodniczący stwierdził, że nie ma uwag do protokołów z X, XI i XII sesji. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych  z propozycją  o przyjęcie protokołów bez 

odczytywania -  „jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było 

głosów sprzeciwu. 

             Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych w sprawie przyjęcia protokołu z X sesji 

Rady Miasta Działdowo.  

            Rada – 20   głosami „za”, tj. jednogłośnie  przyjęła  protokół  z X sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych w sprawie przyjęcia protokołu z XI 

sesji Rady Miasta Działdowo.  

            Rada - 20  głosami „za”, tj. jednogłośnie  przyjęła  protokół z XI sesji. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych w sprawie przyjęcie protokołu z XII sesji Rady 

Miasta Działdowo. 

           Rada - 20  głosami „za”, tj. jednogłośnie  przyjęła  protokół z XII sesji. 

 

 (Protokoły z przeprowadzonych głosowań stanowią załączniki do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 4. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

  Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie                 

o działaniach podejmowanych   w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie zostało złożone    

na piśmie i stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 5. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym  z wykonania 

uchwał Rady. 

 

  Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie                   

z działalności  w okresie międzysesyjnym (tj. od 03.10.2019 r. do 27.11.2019 r.) w tym           

z wykonania uchwał Rady. Sprawozdanie zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt 6. 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                        

i stowarzyszenia gmin 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym odbyło się w dniu 07 października br. posiedzenie  Zarządu EZG 

„Działdowszczyzna”, w którym nie mógł uczestniczyć. Natomiast uczestniczył w posiedzeniu 

Zarządu EZG „Działdowszczyzna”, które odbyło się w dniu 07 listopada br.  na którym 

Zarząd zaproponował podniesienie składki członkowskiej  dla wszystkich członków Związku 

do kwoty 2,20 zł od jednego mieszkańca.  Zarząd  stawki zaakceptował, Zgromadzenie 

również podniosło tę składkę. Burmistrz zwrócił uwagę, że koszty Związku rosną  natomiast 

wpływy z tytułu składek maleją ponieważ liczba mieszkańców maleje we wszystkich 

gminach. Zarząd 07 listopada br. pozytywnie zaopiniował projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Związku  na lata 2020-2030, a także projekt budżetu na 2020 rok.  

Przedmiotem obrad było rozstrzygnięcie przetargu na wywóz śmieci – wyniki tego przetargu: 

Sektor I Miasto Działdowa – w otwartym konkursie wygrała działdowska spółka, która 

wystartowała  w konsorcjum z Komą jest to  PGKiM sp. z o. o. w Działdowie,  zaoferowała  

ona kwotę 268, 38 zł za 1 tonę.  

Burmistrz poinformował, że zmienił się sposób rozliczania śmieci, teraz nie będzie płacone 

ryczałtem na podstawie założeń sprzed przetargu, tylko śmieci będą rozliczane za każdą tonę, 

która zostanie wwieziona do Związku. W 2016 roku  Sektor I  tych śmieci wyprodukował       

5 644 ton odpadów, a w 2019 r. tych odpadów jest już około 7 tyś. ton. Ta zmiana jest bardzo 

korzystna dla podmiotów obsługujących wywóz śmieci ponieważ nie będą dokładać do tego. 
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Burmistrz poinformował, że wzrosły stawki za wywóz śmieci, od 1 stycznia 2020 r. -stawka 

będzie wynosić 18 zł od osoby (za śmieci segregowane). Jeżeli ktoś ma kompostownik to 

stawka będzie wynosić 17 zł. Oczywiście ten kompostownik trzeba będzie udokumentować. 

Jeżeli ma się zbilansować budżet Związku, to taka podwyżka jest nieunikniona, ponieważ 

tych śmieci za te same stawki, które obowiązywały w roku 2019  nikt nie będzie już woził.  

Burmistrz poinformował, że 30 i 31 października  uczestniczył w warsztatach Cittaslow 

podczas których została opracowana Strategia miast Cittaslow do roku 2030. Jest to wszystko 

związane z nową perspektywą unijną i środkami jakie mają się pojawić. 

W dniu 26 listopada br. Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Budżetu Związku 

Gmin Warmińsko-Mazurskich, podczas tego posiedzenia  opiniowano projekt WPF Związku 

jak i również  projekt budżetu na rok 2020.     

 

Ad. pkt 7. 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady -  zwrócił się do przewodniczących komisji stałych                       

o przedstawienie sprawozdań. 

Pani Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu                              

i Turystyki  poinformowała, że Komisja odbyła swoje posiedzenie 25 listopada 2019 r. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

- Komisja zapoznała się z informacją dot. ściągalności opłat za wyżywienie w publicznych 

przedszkolach, 

- informacją o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy-Miasto Działdowo za rok szkolny 

2018/2019, 

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na 2020 rok w zakresie działania 

Komisji. 

Pan Jerzy CYBULSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 27 listopada 2019 r. Komisja 

pozytywnie  zaopiniowała projekt budżetu miasta na 2020 rok w zakresie działania Komisji.  

Komisja zapoznała się z informacją o programie usuwania azbestu za rok 2018 i I połowę 

2019 roku.  
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Pan Adam SZCZYPIŃSKI - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów                             

poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno  posiedzenie w dniu 25 

listopada 2019 r.  

- Komisja zapoznała się z informacją w sprawie podatku rolnego i leśnego na rok 2020.  

- z analizą przychodów i wydatków placówek oświatowych – szkół i przedszkoli w roku 2018 

oraz planach na 2019 rok. 

- z informacją o kondycji  finansowej Przedsiębiorstwa Gospodarki  Komunalnej                      

i Mieszkaniowej Sp. z.o.o. za rok 2018  i bilansem sprzedaży wody w roku 2018.  

- z analizą  i bilansem za rok 2018  Działdowskiej Agencji Rozwoju S.A.  

Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                      

i Porządku Publicznego poinformował, że  Komisja odbyła swoje posiedzenie 27 listopada br.  

Komisja zapoznała się z informacją  Komendy Powiatowej Policji w Działdowie o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego za I półrocze 2019 r. dot. statystyki wykroczeń            

i statystyki interwencji.  

Komisja zapoznała się z informacją Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej          

w Działdowie za I półrocze 2019 r. dotyczące zagrożeń i interwencji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta:  

-w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy-Miasto Działdowo,  

- w sprawie uchylenia uchwały nr 3/2019 Ogólnego Zebrania Mieszkańców Osiedla Nr 3       

w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r.,   

- w sprawie stwierdzenia nieważności § 3 uchwały nr 4/2019 Ogólnego Zebrania 

Mieszkańców Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r., 

- w sprawie stwierdzenia nieważności § 4 uchwały nr 5/2019 Ogólnego Zebrania 

Mieszkańców Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. 

- w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/107/15 Rady Miasta Działdowo  z dnia 30 listopada 

2015 roku w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym 

Domu „Senior-WIGOR” w Działdowie, 

- w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych lub w schroniskach dla osób bezdomnych  z usługami opiekuńczymi, 

- w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Ponadto Komisja zajęła się rozpatrzeniem wniosku Zarządu Osiedla Nr 7 z dnia 09.10.2019 r. 

w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej - Osiedla Nr 7 w Działdowie. Komisja  - 8 

głosami „przeciw”, przy 1- głosie „za” i 1- głosie „wstrzymującym” się odrzuciła wniosek 

Zarządu Osiedla Nr 7. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2020 w zakresie działania 

Komisji. 

Pan Patryk PIEKARSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że           

w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła posiedzenie 2 października tuż po sesji.  Podczas 

tego posiedzenia przyjęto protokół kontroli Burmistrza Miasta w zakresie realizacji zadań 

związanych z zimowym utrzymaniem miasta w sezonie 2018/2019.  

Na tym posiedzeniu wybrano Zespół do przeprowadzenia kontroli kompleksowej Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Działdowie.  

Kierownik Zespołu pan Andrzej Przybyszewski odczytał Radzie  protokół                        

z kontroli. 

Pan Leszek  SOSNÓWKA - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

 

Ad. pkt 8. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta, został on państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję  Oświaty, Kultury, Sportu      

i Turystyki. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Poinformował, że 

ewentualne pytania można kierować do pani Katarzyny Janke – Koordynator w Centrum 

Aktywności Organizacji Pozarządowych.  

Pani Katarzyna JANKE – zgłosiła autopoprawkę do podstawy prawnej projektu 

uchwały. Należy zaktualizować dzienniki: ustawy o samorządzie gminnym –( powinno być 

Dz. U. z 2019 r. poz. 506 ze zm.) i ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie  

- (powinno być Dz. U. z 2019 r. poz. 688). 

Radny pan Adam SZCZYPIŃSKI – zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu do uchwały 

również wkradł się błąd, bo zapisane jest że  protokół  z konsultacji został sporządzony 13 

października, a konsultacje przecież trwały od 23.10.- 31.10.2019 r. wynika z tego, że 

protokół został sporządzony przed konsultacjami.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Janke, czy zgłasza te autopoprawkę. 

Pani Janke potwierdziła, że tak zgłasza.  
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Nikt więcej nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami.  

 

Rada - 20 głosami „za” (jednogłośnie)  podjęła uchwałę 

Nr  XIII/115/19 

w sprawie  uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 9. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2020 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został on państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję  Spraw Społecznych  i Porządku Publicznego.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, poinformował że 

zapytania można kierować do pani Jolanty Działak Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień. 

 Radny pan Marek DWÓRZNIK – z zadań  i budżetu wynika, że na rok 2020 na 

realizację gminnego programu mamy do dyspozycji 470 000 zł. W bieżącym roku mieliśmy tą 

kwotę większą, na pewno to wynika z wykupu większej ilości zezwoleń. Stąd pytanie ile 

koncesji, zezwoleń wykupiono, czy planuje się wykupy na rok 2020 a ile było na rok 2019? 

Drugie pytanie: w punkcie 4 mamy zapisane – wspomaganie działalności instytucji                   

i stowarzyszeń czy osób fizycznych. Pytanie - czy są takie przypadki, że dofinansowuje się  

osoby fizyczne w ciągu roku i ile ich występuje? 

Trzecie pytanie: w punkcie 3 mamy: prowadzenie działalności profilaktycznej – chodzi           

o zajęcia pozalekcyjne ile planuje się i na jaką kwotę zajęć pozalekcyjnych sportowych ? Jaka 

jest różnica z rokiem 2019? 

Czwarte pytanie: w zadaniu nr 1 – planowane jest dofinansowanie do zakupu urządzeń dla 

instytucji tj. czy to Straży Pożarnej, Policji, czy ZOZ-u  jaki planuje się zakup sprzętu na 

2020 rok? 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – podzielę się odpowiedziami z panią Jolą 

Działak. Odnośnie pytania pierwszego co do kwoty – liczba sprzedaży alkoholu nie spada. Ta 
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kwota wyższa w ubiegłym roku wynikała z tego, że jeszcze rok wcześniej nie 

wykorzystaliśmy do końca pełnej kwoty i część środków przeszła na rok 2019. Liczba 

koncesji nie decyduje o tej kwocie, tylko liczba sprzedanego alkoholu. Na bieżąco 

prowadzimy analizę sprawozdań, na dzień dzisiejszy nie powiemy ile ponieważ jeszcze nie 

skończył się rok. Rok się zamknie, spłyną sprawozdania za cały rok, w styczniu będziemy 

mogli poinformować czy nastąpił wzrost sprzedaży alkoholu, jeżeli tak to w jakich 

przedziałach: wysokoprocentowe, czy niskoprocentowe.  

Na drugie pytanie odpowie pani Jola Działak. 

Odnośnie pytania trzeciego - pytał pan o szkoły ile i jakich  zajęć się planuje. My tych zajęć  

nie planujemy tylko dyrektorzy. My z panią Jolą ustaliliśmy, że ujednolicamy kwoty na 

poszczególne szkoły. Ustaliliśmy kwoty na jednego ucznia i ta kwota z roku na rok jest 

zależna od ilości uczniów w szkole. Jeżeli spada liczba uczniów, spada kwota dofinansowania 

na te zadania. 

Odnośnie pytania dotyczącego dofinansowania na zakupy dla instytucji. My nie planujemy 

takich zakupów, możemy planować tylko kwoty. W ciągu roku instytucje składają wnioski       

o dofinansowanie, my w miarę naszych możliwości takich dofinansowań udzielamy.              

Z Komendą Powiatową Straży są jakieś plany, które są bardzo przemyślne. W tym roku 

zakupiliśmy system łączności, który zlikwidował „białe plamy” w naszym powiecie. Są to 

takie trzy przekaźniki, które znajduję się w Lidzbarku, Uzdowie i jeszcze jednej 

miejscowości. One powodują, że sygnał przekazywany jest do przekaźnika z samochodu. 

Samochód, który wyjeżdża na interwencję jest cały czas w łączności z centralą.  

Pani Jolanta DZIAŁAK – Pełnomocnik ds. uzależnień - to jest trudne pytanie 

ponieważ pan zapytał o zajęcia sportowe. Nie potrafię powiedzieć w tym momencie jaka jest 

kwota przeznaczona na zajęcia sportowe. Szkoły mają na swoje świetlice socjoterapeutyczne 

przeznaczoną kwotę i w ramach tej kwoty mają również zajęcia  sportowe pozalekcyjne. Taką 

informację przekażę w sprawozdaniu z realizacji zadań, wtedy będzie już konkretnie widać 

jaka szkoła i jakie zajęcia prowadziła. 

Odnośnie pytania dotyczącego wspomagania osób fizycznych – są takie przypadki, ale są to 

przypadki wyjątkowe, np. osoby pracujące w ośrodku terapii uzależnień dofinansowujemy 

specjalistyczne szkolenia, które powodują że zakres pomocowy wykonywany później             

w stosunku  do osób potrzebujących  jest pełniejszy, większy. To są niewielkie kwoty, w 2019 

roku nie było takiego zapotrzebowania. W 2018 r. jedna osoba poprosiła o dofinansowanie 

takiego szkolenia specjalistycznego, była to kwota rzędu trzech tysięcy złotych.  

 Pan Leszek GÓRALSKI – Komendant Powiatowy PSP w Działdowie – 

poinformował, że we wrześniu Komenda PSP zwróciła się z wnioskiem do pana Burmistrza          
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o dofinansowanie remontu placu wewnętrznego straży pożarnej, który jest placem ćwiczeń 

dla strażaków z jednostki ratowniczo-gaśniczej i  strażaków z jednostek ochotniczej straży 

pożarnej, którzy doskonalą u nas swoje umiejętności na różnego rodzaju kursach. 

Prowadzimy taką działalność dla jednostek OSP począwszy od kursów podstawowych do 

specjalistycznych. Ten plac jest zniszczony i postanowiliśmy go w jakiś sposób 

wyremontować. Zwróciliśmy się do pana Burmistrza o dofinansowanie do tego remontu. 

Główny ciężar tego remontu wziął na siebie pan Starosta, w przeważającej części będzie        

to sfinansowane ze środków starostwa powiatowego. Zwróciliśmy się też do każdej z gmin     

o dofinansowanie w jednakowych kwotach, będzie to jakby uzupełnienie kwoty 

przeznaczonej ze starostwa. Chodziło o dofinansowanie części remontu części szkoleniowej 

naszej Komendy w zależności od tego ile środków uda nam się uzbierać. Wtedy albo 

wyremontujemy ten plac, albo taka salę szkoleniową z prawdziwego zdarzenia dla strażaków. 

Pan Komendant podziękował za dofinansowanie jakie Komenda uzyskała w 2019 roku. Pan 

Burmistrz wspominał, że zmodernizowaliśmy system łączności, zamontowane zostały trzy 

stacje przekaźnikowe, które w znaczny sposób przyczyniły się do poprawy łączności co 

ułatwia nasze działania.     

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że te pieniądze które będą 

przekazane na remont placu straży pożarnej, one nie będą pochodziły z funduszy programu 

pani Pełnomocnik ds. Uzależnień.  

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem czy prowadzone są przez 

Komendę PSP dni otwarte straży, czy prowadzone są jakieś programy edukacyjne dla szkół?  

Bo może są prowadzone a ja nie wiem. Kiedy i jak to się odbywa, a jak nie czy taka rzecz jest 

możliwa? Jakie formy edukacyjne prowadzi Straż w Działdowie choćby w ramach tych dni 

otwartych, bądź edukacyjnych w szkołach dla dzieci i młodzieży dla najmłodszych. Czy ma 

pan z tym doświadczenie czy plany? 

 Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że ten temat nie jest związany z omawianym 

projektem uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki. Pan Komendant mówił o tym 

na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

 Radny pan Zbigniew Kociela – wyjaśnił, że nie jest członkiem tej komisji, ale może 

pan Komendant powie kilka zdań o tym, tak informacyjnie nie tylko dla niego ale i dla 

wszystkich. 

 Pan Leszek GÓRALSKI – Komendant PSP- poinformował, że takie plany mieliśmy 

zawsze, w tym roku udało nam się to zorganizować poprzez otwarcie salki edukacyjnej          

w naszej Komendzie. Takie otwarcie mieliśmy w dniu 17 września. Pan Burmistrz 

uczestniczył w tym uroczystym otwarciu. Zapraszam pana radnego do zwiedzenia tej salki, 
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wszystko można zademonstrować jeśli chodzi o naszą ofertę szkoleniową. Wiele grup, klas 

szkół podstawowych, przedszkolnych skorzystało już w tym roku chociaż funkcjonuje ona 

dopiero od dwóch miesięcy. Szkoły zawsze korzystały z organizowanych dni otwartych        

w straży. 

 Radny pan Andrzej TESSAR – zwrócił się z zapytaniem odnośnie Zadania nr 2 pkt 7 

Organizacja środowiskowej świetlicy jako  placówki dziennego wsparcia dla dzieci, na całe 

zadanie przewidziane jest 150 000 zł. Czy jest planowana kwota na ten punkt  ona była 

wcześniej przedstawiana - natomiast w tym roku tego nie ma. 

Pani Jolanta DZIAŁAK – Pełnomocnik – wyjaśniła, że to jest na świetlicę 

środowiskową i jest zaplanowana kwota 100 000 zł. 

 Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i  poddał pod  głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada - 19 głosami „za”  (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

(W głosowaniu nie brał udziału radny pan Zbigniew Kociela, gdyż wcześniej opuścił 

salę posiedzeń) 

Nr  XIII/116/19 

w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2020 rok. (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 10. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/107/15 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 

listopada 2015 roku w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym 

Domu „Senior-WIGOR” w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został on państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję  Spraw Społecznych  i Porządku Publicznego.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, poinformował że 

zapytania można kierować do pani Małgorzaty Rochoń  Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 
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Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że proponowana zmiana 

nazwy Dziennego Domu „Senior- WIGOR” na Dzienny Dom „Senior +” wynika w związku 

ze zmianą uchwały Rady Ministrów dotyczącej wieloletniego  programu „Senior-WIGOR” na 

lata 2015-2020, gdyż tam właśnie zmianie uległa nazwa programu. Nie Dzienny Dom 

„Senior-WIGOR”, tylko Dzienny Dom „Senior +”. 

Radny Pan Zbigniew KOCIELA – uchwała ma jak najbardziej charakter pozytywny, 

ale nie sposób zauważyć elementów politycznych w tej uchwale. Mówię to z uśmiechem bo 

chciałbym aby ten „+” funkcjonował jak plus. Gorzej będzie jak sytuacja ekonomiczna się 

zmieni- plus będzie miał inne znaczenie. (To tylko taka forma dygresji). 

Pan Burmistrz – zakładam, że ten złośliwy komentarz nie był pod adresem pani 

dyrektor, ani tym bardziej pod adresem naszych seniorów, którzy jeżeli w dalszym ciągu chcą 

korzystać z dofinansowania, do tego projektu,  musimy doprowadzić uchwałę do zgodności     

z obowiązującymi ustawami.  

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i  poddał  pod głosowanie  projekt uchwały. 

 

Rada - 20 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

Nr  XIII/117/19 

 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/107/15 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 listopada 

2015 roku w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu 

„Senior-WIGOR” w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 11. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku 

dla osób bezdomnych lub w schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został on państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję  Spraw Społecznych  i Porządku Publicznego.  
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, poinformował że 

zapytania można kierować do pani Małgorzaty Rochoń  Dyrektor MOPS. 

Radna pani Wanda MILEWSKA – zwróciła się z zapytaniem ile osób w tej chwili jest 

w ośrodkach dla bezdomnych, gdzie i jakie są ponoszone koszty z tego tytułu. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – z aktualnych naszych danych wynika, 

że ok. 12 osób z naszego miasta to osoby bezdomne. W chwili obecnej na dzień dzisiejszy 5 

osób przebywa w schronisku dla osób bezdomnych w Miączynie. Być może ta liczba się 

zwiększy z racji tego, że pracownicy socjalni motywują osoby bezdomne do tego aby w tym 

okresie szczególnie zimowym przebywały w schroniskach. Koszt pobytu w schronisku to 25 

zł za osobo/dzień. Wszystkie osoby przebywają w schronisku w Miączynie z racji tego, że po 

zmianie przepisów  rozporządzenia standardów schronisk i noclegowni nie ma możliwości, 

aby osoba bezdomna z naszej miejscowości wybierała sobie schronisko. W drodze rozeznania 

cenowego dokonaliśmy wyboru schroniska, które jest w dosyć niedalekiej odległości od 

Działdowa a jednocześnie zaoferowało dla nas do zaakceptowania stawkę. Stawka wyższa, 

która była proponowana przez Marwałd, to było 38 zł. W związku z tym na dzień dzisiejszy 

jest to Miączyn ze stawką 25 zł za osobo/dzień do końca tego roku. Zdajemy sobie sprawę, że 

w przyszłym roku te koszty pobytu wzrosną. 

Pan Dyrektor MOPS – zgłosiła autopoprawkę do tytułu uchwały, aby użyty w liczbie 

mnogiej wyraz „schroniskach” zastąpić liczbą pojedynczą. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA- zwrócił się z zapytaniem gdzie znajduje się ta 

miejscowość Miączyn? W jakiej odległości od Działdowa. 

Pani Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że miejscowość Miączyn Duży leży w okolicach 

Mławy. 

Radny pan Zbigniew Kociela – zwrócił się jakie są koszty przewozu i kto je 

wykonuje? 

Pani Dyrektor – wyjaśniła, że jeżeli osoba może sama dotrzeć do schroniska wtedy 

otrzymuje zasiłek celowy na bilet, lub pracownik socjalny wykupuje ten bilet i osoby te 

dojeżdżają do Mławy. Są takie sytuacje, że pracownicy schroniska są w Mławie i wtedy 

koordynujemy dowóz tych osób.  Jeżeli są warunki nie sprzyjające na minusie podejmujemy 

takie działania, że osoby bezdomne dowozimy do tego schroniska. 

Radny pan Andrzej Przybyszewski – zwrócił się z zapytaniem odnośnie tej kwoty 25 

zł na osobę, czy jest to w jakiś sposób kontrolowane na co są przeznaczane te pieniądze? 

Pan Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że jeżeli chodzi o te kwoty, które są bezpośrednio 

opłacane za schroniska, dokonujemy rozliczenia z danym schroniskiem. Płatność 

przekazywana  jest otrzymaniu noty księgowej przez ośrodek pomocy społecznej na konto 
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schroniska. Te pieniądze nie trafiają do osób bezdomnych, tylko bezpośrednio na konto 

schroniska.   

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i  poddał  pod głosowanie  projekt uchwały. 

 

Rada - 20 głosami „za”  (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr  XIII/118/19 

 

w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 12. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy-Miasto Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został on państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję  Spraw Społecznych  i Porządku Publicznego.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że nad tym projektem uchwały rada debatowała już na 

poprzednich komisjach. 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta – poinformował, że projekt 

uchwały już po raz wtóry jest przedmiotem obrad sesji. Sekretarz wyjaśnił, że  instytucja 

tekstów jednolitych jakiegokolwiek aktu prawnego ma na celu lepszą komunikatywność niż 

w stanie rozproszonym, w jednym takim akcie który jest sformalizowany. Nasz Statut po raz 

kolejny został zmieniony 29 października br., ta zmiana weszła w życie 20 listopada ona 

został już uwzględniona w tym proponowanym tekście jednolitym. Kompetencja jest rady 

dlatego staje na radzie. W jakiej formie zostanie ogłoszony? W formie obwieszczenia, który 

stanowi załącznik do tejże uchwały. Dla państwa radnych ważne są przypisy, które są na 

ostatniej stronie tekstu jednolitego i one mówią, czy wszystkie zmiany, które zostały 

dokonane w podstawowej uchwale o uchwaleniu Statutu Gminy-Miasto Działdowo zostały 

uwzględnione.  
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – poinformował, że  Klub Radnych „Łączy Nas 

Działdowo” złożył wniosek o powołanie Komisji statutowej Gminy-Miasta Działdowo przy 

obecnej radzie, aby uzupełnić pewne sprawy, dokonać pewnych zmian w tym Statucie. 

Zapoznając się z opinią prawną, takiej uchwały nie przygotowaliśmy ale na pewno niedługo 

taki projekt przygotujemy. Czy dzisiejsze  głosowanie pozytywne w sprawie ogłoszenia tego 

tekstu jednolitego Statutu,  nie przeszkodzi w tym, że później znów ten statut będziemy 

procedować. Czy nic nie stoi na przeszkodzie aby ten Statut w przyszłości zmienić? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że  nie ma żadnej 

przeszkody po uchwaleniu tekstu jednolitego Statutu w dniu dzisiejszym aby ten Statut           

w przyszłości ponownie zmienić. To nie zamyka w żaden sposób  takiej drogi. Tak naprawdę 

to uchwalenie tej uchwały  nic nie zmienia w Statucie, tylko porządkuje tak jak wspomniał 

pan Sekretarz. Chcąc dzisiaj coś sprawdzić musimy pracować na kilku uchwałach co się 

zmieniło, nanosić poprawki.  Jeżeli przyjmiemy dziś tekst jednolity,  państwo zabierają go do 

domu, mają gotowy tekst. Jak ta komisja powstanie łatwiej będzie państwu pracować.   

Pan Zbigniew KOCIELA – Przewodniczący Klubu Radnych „Łączy Nas Działdowo” 

zwrócił się z wnioskiem do Przewodniczącego Rady o 3 minutową przerwę przed 

głosowaniem. 

Pan Burmistrz – zwrócił uwagę: właśnie odwołaliśmy się do Statutu. Do 15 minut 

Przewodniczący Rady może zarządzić przerwę, to jest jego decyzja. 

Pan radny Zbigniew Kociela -  tylko 3 minuty. 

Przewodniczący Rady -  zwrócił uwagę, że nie robiłby tej przerwy, bo co ona tu 

zmieni w tej sytuacji. Żadnych zmian do Statutu nie wprowadzamy, ten tekst jednolity tylko 

nam pomoże kiedyś jak będziecie chcieli przygotować tą uchwałę, o której państwo mówicie, 

to usprawni pracę nad przygotowaniem zmian. W jednym miejscu znajduje się cały Statut. 

Radny pan Kociela - to jest oczywiście pana decyzja panie Przewodniczący, ale nie 

przypominam sobie, żebyśmy jakieś wnioski składali w tej kadencji. Nie ma burzliwej 

dyskusji, składam wniosek o 3minutową przerwę. 

Przewodniczący Rady ogłosił 3 minutową przerwę (11:24). 

Po przerwie (11:27 )Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt uchwały. 

Rada - 19  głosami „za” (jednogłośnie)  podjęła uchwałę (radna pani Bogumiła Reda nie brała 

udziału w głosowaniu, ponieważ wcześniej opuściła salę posiedzeń) 

 

Nr  XIII/119/19 
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 w sprawie   ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy-Miasto Działdowo (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę /11:30 / 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miasta pan Romuald REMISZEWSKI – wznowił 

obrady XIII sesji Rady Miasta /11:45/ 

 

Ad. pkt 13. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 3/2019 Ogólnego Zebrania Mieszkańców 

Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady zaproponował aby ten punkt porządku obrad był omówiony z dwoma 

następnymi gdyż są powiązane tematycznie. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada 

propozycję przyjęła. Nie było głosów sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady poprosił Sekretarza o omówienie punktów 13, 14 i 15 porządku 

obrad.  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta – poinformował, że na Komisji był 

sam, dziś na sesji  jest radca prawny, który udzieli wsparcia. Sekretarz poinformował, że 

przybliży formalno- prawną płaszczyznę problemu, natomiast pan mecenas postara się 

wytłumaczyć dlaczego coś jest sprzeczne i wskazać podstawę tej sprzeczności.  

Sekretarz – zwrócił się do radnych, że na podstawie uchwał Rady Miasta wytłumaczy 

problematykę tematu. Organ wykonawczy czyli burmistrz jest obowiązany aby  w przeciągu 

7 dni przekazać  uchwały do nadzoru do tzw. kontroli bieżącej poprawności uchwał. 

Wojewoda na to ma 30 dni i może uchylić uchwałę w całości lub w części. Na to przysługuje 

później skarga administracyjna, co ostatnio miało miejsce gdyż nie zgadzaliśmy się ze 

stanowiskiem Wojewody. Ta analogia sprowadza się do stanowienia czy uchwalania uchwał 

przez nasze jednostki pomocnicze czyli Osiedla. Organem uchwałodawczym w osiedlu są 

Ogólne Zebrania Mieszkańców (to jest ta rada). Natomiast organem wykonawczym                

w Osiedlu są Zarządy. Te które istniały do 2002 r. czyli do pierwszych wyborów 
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bezpośrednich organu wykonawczego czyli wójtów, burmistrzów, prezydentów miast były 

Zarządy czyli ciała kolegialne. Te ciała kolegialne zostały zobligowane poprzez określone 

zapisy statutu, że w przypadku podjęcia uchwał przez Ogólne Zebranie Mieszkańców danego 

osiedla, tenże Zarząd jest obowiązany przekazać w terminie 7 dni takie uchwały do 

burmistrza, który zgodnie z postanowieniami statutu sprawuje bezpośredni bieżący nadzór 

nad zgodnością podjętych uchwał ze stanem prawnym. Wpływająca taka uchwała jest 

przekazywana do zaopiniowania prawnego i w zależności od tej opinii podejmowane są 

decyzje. Te prerogatywy dla burmistrza wypływają wprost ze Statutu każdego Osiedla w tym 

wypadku też ze Statutu Osiedla Nr 3. W sytuacji jak państwo radni widzicie uchwała 

pierwsza o  nr 3/2019 wg opinii prawnej  stwierdza się nieważność całej uchwały. Natomiast 

dwie pozostałe uchwały nr 4 i nr 5 tylko w częściach dotyczących określonych zapisów. 

Ogólnie mówiąc uchwały OZM  Nr 3 przewidziały taki zapis, że: „Burmistrzowi powierza się 

nadzór nad wykonaniem uchwały”. To jest wg mnie rażąca niezgodność z przepisami 

prawnymi, bo nie można obligować organu sprawującego bieżącą kontrolę i nadzór nad 

osiedlami do wykonania konkretnej uchwały. Ta spójność o której pan Przewodniczący prosił 

to te dwie kolejne uchwały wymienione w punktach 14 i 15 porządku obrad dotyczą tylko 

tego mankamentu. Czyli trzy uchwały wymienione w porządku obrad 13, 14 i 15 mają 

wspólny mankament, natomiast pierwsza ma jeszcze inne mankamenty, które decydują o tym, 

że pan Burmistrz prosi wysoką radę aby usunąć  z porządku prawnego tą uchwałę poprzez 

stwierdzenie jej nieważności – uchylenie jej w całości. 

Pan Jakub ZIĘTY –Radca prawny – państwo radni otrzymaliście moją opinię prawną 

dotyczącą wszystkich uchwał. Część argumentacja została zawarta w uzasadnieniu projektów 

uchwał. Proszę o ewentualne pytania.  

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektami uchwał z punktu 13,14 i 15 porządku 

obrad. 

 Radny pan Stanisław CZECZOT – pytanie do pana Przewodniczącego czy możemy 

się zwrócić do strony zainteresowanej o ewentualne pytania? 

Pan Burmistrz – w dniu wczorajszym było posiedzenie Komisji Spraw Społecznych, 

na której była bardzo żywa, emocjonalna dyskusja, podnoszenie głosu. Odniosłem wrażenie, 

że pod koniec tej dyskusji, członkowie tej Komisji byli za pozytywnym zaopiniowaniem tych 

uchwał w sprawie odrzucenia. W związku z powyższym odniosłem takie wrażenie, że 

argumenty które używaliśmy w tym momencie jedna i druga strona zostały przez państwa 

wyważone. Nie wiem jaki ma cel pan radny Czeczot czy ku swojej satysfakcji chce ponownie 

wywołać tą emocjonalną dyskusję, czy coś się zmieniło w kwestii argumentów. 
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 Radny pan Stanisław Czeczot – żadnych emocji z mojej strony nie było, a każdą 

wypowiedź emocjonalną przedstawicieli mieszkańców Osiedla Nr 3, nawet jak jest 

emocjonalna to podkreśla autentyczność ich wypowiedzi. Skoro pan mecenas przedstawił 

swoją opinię, pan sekretarz, to w zasadzie wczoraj ustaliliśmy, że przechodzi to bez żadnej 

dyskusji na dzisiejszej radzie. Skoro pan sekretarz przedstawił swoją opinię, może 

mieszkańcy  Osiedla mogą też przedstawić swoją opinię w tym temacie. 

Przewodniczący Rady – otworzyłem dyskusję, każdy na tej sali ma prawo zabrać głos. 

Pan Grzegorz Przybylski – członek Zarządu Osiedla Nr 3 w Działdowie – 

podziękował za zaproszenie i podziękował radnym za zajęcie się ich sprawą i wysłuchanie 

postulatów, wniosków i to co mieli do powiedzenia. Pan Przybylski zgłosił propozycję aby 

odczytać uchwały w całości (takie były głosy od mieszkańców i niektórych radnych). 

Mieszkańcy nie widzieli odnośnika do czego odnosiła się ta uchwała odrzucająca bo nie była 

przeczytana. Prosili aby tę uchwałę odczytać jaka była złożona. Nie będę tu dyskutował, 

ponieważ ta uchwała była wczoraj odrzucona. Chciałbym tę uwagę mieszkańców przekazać    

i pokazać, że te nasze uchwały były przedmiotem opinii i odrzucenia.  

Pan Burmistrz – do każdego projektu uchwały jest uzasadnienie, które odnosi się do 

konkretnych uchwał. Jeżeli uchylamy w całości to,  jest uzasadnienie że w całości odrzucamy, 

jeżeli w części to jest uzasadnienie że w części uchylamy jest wszystko wyartykułowane. Nie 

widzę przeciwskazań aby pan Przewodniczący odczytał te uchwały.  

Przewodniczący Rady odczytał uchwały nr 3, 4 i 5/2019 Ogólnego Zebrania 

Mieszkańców Osiedla Nr 3 z dnia 27 sierpnia 2019 r. 

Przewodniczący Rady – państwo radni otrzymaliście opinię prawną w tych kwestiach, 

to jest wszystko i w zasadzie wszystko wiemy,  pan Burmistrz przedstawił swoje stanowisko 

w tej kwestii. My jako rada mamy podjąć decyzję wczoraj rozmawialiśmy o tym na Komisji 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Pan Grzegorz Przybylski – podziękował za odczytanie uchwał i podanie do publicznej 

wiadomości, gdyż teraz wiadomo  o czym była wczorajsza dyskusja. Dziękujemy w imieniu 

mieszkańców, że prośba została spełniona. ( poza mikrofonem....) 

Przewodniczący Rady – nie ma pan racji, bo było do czego się odnieść, wszyscy 

obecni na tej sali znają ta sprawę, natomiast państwo podejmowaliście uchwałę na Osiedlu, 

mieszkańcy o tym powinni być powiadomieni przynajmniej przez Zarząd. 

Pan Burmistrz – zwrócił uwagę, że uwagi są krzywdzące bo nic nie stało na 

przeszkodzie aby te uchwały wczoraj na komisji odczytać. Skoro jak pan powiedział, że część 

radnych nie wiedziała nad czym dyskutuje, to ubolewam że ci radni nie przeczytali 
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materiałów, które dostali. Nie widziałem przeszkód aby to wczoraj odczytać, jak i nie 

widziałem przeszkód żeby odczytać to dzisiaj. 

Nie było więcej  głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady poddał  pod 

głosowanie projekt uchwały.           

                                 Rada - 20 głosami „za”  (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr XIII/120/19 

w sprawie  uchylenia uchwały nr 3/2019 Ogólnego Zebrania Mieszkańców Osiedla Nr 3         

w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r.  (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

  

Ad. pkt 14. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia nieważności § 3 uchwały nr 4/2019 Ogólnego Zebrania 

Mieszkańców Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przedłożony      

w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Pan Sekretarz Miasta i Radca prawny odnieśli się do tego projektu w punkcie 13. 

Przewodniczący Rady  poddał pod  głosowanie projekt uchwały.  

 

                             Rada – 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr XIII/121/19 

 

w sprawie stwierdzenia nieważności § 3 uchwały nr 4/2019 Ogólnego Zebrania Mieszkańców 

Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 15. 
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Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia nieważności § 4 uchwały nr 5/2019 Ogólnego Zebrania 

Mieszkańców Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Spraw Społecznych             

i Porządku Publicznego. 

Pan Sekretarz Miasta i  Radca prawny odnieśli się do tego projektu w punkcie 13. 

Przewodniczący Rady  poddał pod  głosowanie projekt uchwały.  

                      

           Rada - 20 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr XIII/122/19 

 

w sprawie stwierdzenia nieważności § 4 uchwały nr 5/2019 Ogólnego Zebrania Mieszkańców 

Osiedla Nr 3 w Działdowie z dnia 27 sierpnia 2019 r. (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 16. 

 

Informacja w sprawie podatku rolnego i leśnego na 2020 rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali informację wraz                     

z materiałami sesyjnymi.  

Przewodniczący Rady poprosił panią Annę Wilamowską  Kierownika Referatu 

Podatków o przedstawienie informacji. 

Pani Anna WILAMOWSKA – Kierownik Referatu – odczytała informację.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy są jakieś pytania odnośnie 

informacji? Zapytań nie było. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zapoznała się z informacją odnośnie 

podatku rolnego i leśnego na rok 2020.  
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Ad. pkt 17. 

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy-Miasto Działdowo za rok szkolny 

2018/2019. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu                   

i Turystyki na swoim posiedzeniu omawiała  informację. Komisja nie miała uwag, 

wprowadzono autopoprawki do przedłożonej informacji. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta –  w nawiązaniu do dyskusja jaka 

miała miejsce na Komisji Oświaty, postanowiliśmy tę informację  uzupełnić o dane, które 

państwo prosiliście. Została zamieniona strona 17 i str. 34. Na stronie 17 pojawiły się dane     

o które prosił jeden z radnych z podziałem na poszczególne placówki (kto, ile złożył 

wniosków, naukowych, sportowych, wszystkie dane dotyczące stypendiów zostały 

przedstawione). Strona 34 – usunęliśmy tabelę, którą opracowaliśmy na podstawie programu 

Vulkanu. Została przez nas stworzona nowa na podstawie naszych danych. Pokazuje ona listę 

laureatów z podziałem na poszczególne szkoły. W podsumowaniu są placówki: Gimnazjum 

Nr 1 i Szkoła Podstawowa Nr 1 jako jedna placówka, Gimnazjum Nr 2 i SP Nr 2 – jako  

druga placówka   i później  SP Nr 3 – odrębna placówka i SP Nr 4 jako część Liceum- tworzą 

jedną placówkę. Dziś otrzymaliście państwo jako informację nagrody Burmistrza przyznane  

w roku szkolnym 2018/2019 – to o co państwo prosiliście, z podziałem na szkoły wymienieni 

są nauczyciele, którzy takie nagrody otrzymali. Otrzymaliście państwo też informację 

odnośnie godzin otwarcia gabinetów pierwszej pomocy przedmedycznej oraz gabinetów 

stomatologicznych- udostępniliśmy.  

Otrzymaliście też państwo informację finansową dotyczącą kosztów utrzymania oddziałów 

sportowych w roku szkolnym 2018/2019- kwota poniesiona na jednego ucznia i poniesione 

koszty. Mówimy tu o kosztach tej różnicy pomiędzy normalnym oddziałem a oddziałem 

sportowym. Mówimy tu o dodatkowych godzinach wynikających z realizacji dodatkowych 

zajęć wychowania fizycznego. To są dane opracowane przez szkoły. Widzimy dużą 

rozbieżność np. w  SP Nr 4 pieniądze zostają, natomiast w SP Nr 3 dokładamy 31 647 zł. Nie 

mieliśmy czasu na zweryfikowanie tych danych, ale jak będzie czas zweryfikujemy to. 

Radny pan Marek Dwórznik prosił o informację odnośnie wielkości subwencji                        

w poszczególnych latach. Tych danych nie skserowaliśmy, jesteśmy w trakcie przygotowania. 

Nad tymi danymi pochylimy się na jednej z Komisji Oświaty. Natomiast subwencja w roku 

2018 na szkoły bez przedszkoli wynosiła - 14 726 tyś. zł. W 2017 r. subwencja była wyższa    

o 100 tyś. zł. tj. - 14 836  tyś. zł. W 2016 r. była jeszcze wyższa subwencja – 15 817 tyś. zł. 

Ta sama kwota bez pozostałych danych nic nie powie, dlatego do tego tematu wrócimy na 
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posiedzeniu Komisji, przygotujemy szczegółowe dane czyli ile przypada na ucznia, ile na 

nauczyciela. Tak jak było przedstawione na sesji w czerwcu. W roku 2016 ograniczyliśmy 

nasz wkład własny w funkcjonowanie oświaty i zeszliśmy poniżej 20% było to chyba 16%, 

natomiast w roku 2018 dołożyliśmy już  25% środków własnych,  pozostałe 75% pokrywała 

subwencja. Jak będzie w 2019 roku będziemy wiedzieli dopiero po zakończeniu roku 

budżetowego. Nie będą to dane obiektywne ponieważ mieliśmy strajk nauczycieli i za czas 

trwania strajku nie zostały nauczycielom wypłacone pieniądze, będą one jakby zaniżały 

udział miasta w wydatkach na oświatę. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad informacją o stanie oświaty. 

Radny pan Leszek SOSNÓWKA – podziękował za wkład pracy włożony                    

w przygotowanie tej informacji. Ta informacja i sesja czerwcowa poświęcona w całości 

oświacie  dała  pełny obraz zarówno radnym jak i mieszkańcom miasta w jakim stanie jest 

nasza oświata, a przede wszystkim  jakie są to  koszty. Radny zwrócił się do Burmistrza          

z zapytaniem w związku z sesją czerwcową gdzie pan Burmistrz mówił o możliwości 

połączenia dwóch placówek oświatowych  tj. SP nr 1 i ZS nr 2. Czy trwają jakieś prace 

odnośnie połączenia tych dwóch placówek?  

Pan  Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – pan radny użył słowa, że informacja 

pokazuje w jakim stanie jest działdowska oświata,  finansowo w jakim stanie jest, bo pod 

względem dydaktycznym sytuacja jest bardzo dobra. Tu podziękowania trzeba kierować do 

dyrektorów placówek i nauczycieli, którzy wkładają w swoją pracę dużo serca, żeby 

uczniowie osiągali takie wyniki. Zarówno  w egzaminach jak i innego rodzaju konkursach 

kuratoryjnych. Wielki szacunek dla nich tym bardziej, że sytuacja finansowa jest 

niezadowalająca. Sytuacja finansowa oświaty będzie z roku na rok coraz gorsza. Jeżeli nie 

podejmiemy działań mających na celu ograniczenie wydatków na oświatę bez uszczerbku na 

jakości – to jest bardzo istotne, nikt nie chce oszczędzać po to żeby w szkołach spadła jakość 

nauczania. 

Jednym z pomysłów jest  połączenie dwóch szkół podstawowych, ale na dzień dzisiejszy nie 

chciałbym się na ten temat wypowiadać w tej kwestii. Wszystko zależy od opinii nadzoru 

pedagogicznego, czyli od opinii kuratora oświaty. Cokolwiek chcielibyśmy zrobić zaczynamy 

od uchwały intencyjnej rady miasta. Takiej uchwały jeszcze nie mamy. Czy to byłaby 

likwidacja Zespołu Szkół i wyodrębnienie z tego zespołu dwóch placówek mowa tu               

o  Liceum Ogólnokształcącym i Szkole Podstawowej nr 4 – taka uchwała w mojej ocenie jest 

potrzebna. W świetle obowiązującego prawa nie można połączyć dwóch szkół, jedną trzeba 

zlikwidować. Jeżeli by doszło do takiej sytuacji musimy zarówno nauczycielom jak i uczniom 

zapewnić kontynuację nauki i pracy w innej placówce. Naszą intencją nie jest zwalnianie 
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ludzi  i pozbywanie się uczniów, którzy przynoszą nam subwencję oświatową, tylko naszym 

zadaniem, państwa, moim jako organu wykonawczego będzie po prostu racjonalizacja 

kosztów. Tym bardziej jeżeli miałoby dojść do tego, to liceum planowalibyśmy umieścić        

w budynku przy ul. Jagiełły, są prowadzone rozmowy z panem Starostą, żeby pan Starosta 

przejął tą szkołę jak i budynek z kosztami utrzymania bieżącymi. Dla Gminy-Miasto 

Działdowo byłoby to duże odciążenie finansowe. Natomiast symulacje, które 

przygotowujemy, ponieważ nie podjęliśmy takiej uchwały intencyjnej – wybieramy się na 

rozmowy  z wydziałem administracyjno-prawnym do pana kuratora i będziemy dyskutowali. 

Bo jeżeli okaże się, że czegoś nie można zrobić, to po co tracić czas. Naszym celem nie jest 

zwalnianie nauczycieli czy ograniczanie zatrudnienia etatów  pedagogicznych tylko 

racjonalizacja wydatków.  

Radny pan Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że cieszy się że  pomysł, który pojawił 

się w tamtej kadencji zapoczątkowany przez klub „Radnych Niezależnych” a był 

przedstawiony przez radnego pana Leszka Gołębiewskiego. Radny zwrócił się z zapytaniem 

jakie nagrody udzielił pan dyrektorom bądź nauczycielom z okazji Dnia Nauczyciela, kiedy 

dzisiaj przytacza pan słowa pochwały dla grona pedagogicznego? Czy wystosował pan 

chociaż jakieś formy nagrody za tę pracę o której pan przed chwilą mówił? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – w roku szkolnym 2018/2019 nie 

udzieliłem żadnych nagród Burmistrza żadnych nagród finansowych,  z tego tytułu, że           

w placówkach oświatowych  był prowadzony strajk. Doceniam pracę nauczycieli, doceniam 

też rodziców którzy przynajmniej w dużej części do tej dużej przerwy, do konsekwencji tej 

przerwy podchodzili bardzo sceptycznie. W związku z tym aby nie wywoływać dużej 

dyskusji  w mediach społecznościowych czy przestrzeni publicznej, że nauczyciele strajkują    

a burmistrz daje im za to nagrody, podjąłem taką decyzję. Była to trudna decyzja i nie 

uciekam przed nią, żadnych nagród nie przyznam. 

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego  Przewodniczący Rady stwierdził, że   

informacja z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2018/2019  została przedłożona 

Radzie Miasta.    

 

 Ad. pkt 18. 

 

Informacja z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych składanych przez osoby zobowiązane 

do ich złożenia na podstawie art. 24 h ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym. 
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Przewodniczący Rady odczytał informację z dokonanych analiz oświadczeń 

majątkowych złożonych przez radnych. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt 19. 

 

Wolne wnioski i informacje 

 

Radny pan Adam SZCZYPIŃSKI – podziękował Burmistrzowi  w imieniu swoim        

i  mieszkańców za wykonanie nasadzeń uzupełniających drzew przy blokach nr 5 i 7 na ul. 

Męczenników. Radny zwrócił się z prośbą o zagospodarowanie terenu na skrzyżowaniu ul. 

Hallera i Łąkowej, poinformował, że tym przedmiocie była podejmowana uchwała przez 

Osiedle nr 5. 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – w związku z planowanymi podwyżkami za 

wywóz śmieci, składa wniosek o to,  aby na następną sesję Rady Miasta zaprosić 

Przewodniczącego EZG „Działdowszczyzna” w celu dokładnego omówienia, wyjaśnienia tej 

podwyżki. 

Radny pan Patryk PIEKARSKI - poinformował, że tuż po zakończeniu sesji odbędzie 

się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

Radny pan Piotr DEMSKI – zwrócił uwagę, że mieszkańcy spółdzielni niepokoją się, 

słychać głosy, że będą podwyżki. Czy są przewidziane jakieś podwyżki centralnego 

ogrzewania i ciepłej wody. Bo słychać, że około 10 %. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – stwierdził, że jest to pytanie, więc proszę 

na następne posiedzenie Komisji zaprosić prezesa Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego, albo 

złożyć to zapytanie na piśmie zgodnie ze Statutem, a my wtedy zwrócimy się do pana 

prezesa, o to aby się do tego ustosunkował. 

Pan Burmistrz uzupełnił, że wie że takie podwyżki są przewidywane jest to nieuniknione, 

chociażby z racji innych podwyżek, które wywołały lawinę kolejnych podwyżek. Burmistrz 

poinformował, że został rozstrzygnięty przetarg na dostawę energii dla naszych wszystkich 

jednostek plus energii na dostawę  oświetlenia ulicznego – w jego ocenie ta cena poszła          

o 50% w górę. W związku  z tym podobnie będzie we wszystkich naszych spółkach,              

w szkołach wszędzie. Na następnej sesji będziemy dokonywać zmian w budżecie gdyż trzeba 

na następny rok  zapewnić większe pieniądze niż były przewidziane na zakup energii.  

Wiceprzewodniczący Rady pan Paweł ŚWIĄTEK – zwrócił się do radnych                  

o wpłaty na „Szlachetną Paczkę”. 
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Ad. pkt 20. 

 

 

Zamknięcie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XIII sesji Rady Miasta  /12:40/ 

 

 

Protokołowała:                                                                                 Przewodniczący Rady 

R. Biełkowska                                                                                  Romuald Remiszewski 


